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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Elrendelhető-e kilakoltatási tilalom a koronavírus 
terjedése miatt?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A kormány 2020. augusztus 28. napján döntött az újabb szigorításokról a koronavírus terjedése 
kapcsán. Az indoklás szerint az utazási korlátozások bevezetésére azért volt szükség, mert 
elkezdődött a járvány második hulláma. Az előrejelzést minden kétséget kizáróan alátámasztja, 
hogy augusztus 30. napján már 300 körül járt az aznapi megbetegedések száma.

Mindez előrevetíti, hogy a tavaszi tapasztalatoknak megfelelően a járványnak nemcsak 
egészségügyi, hanem gazdasági következményei is lesznek. A gazdasági krízis várhatóan a 
rendszeres havi jövedelem nélkül maradtak számának növekedésében érhető majd tetten. Így a 
hosszú évek óta tartó lakhatási válság még súlyosabban érinti majd a nehéz anyagi helyzetbe 
kerülőket. Ezeknek a magyar családoknak nagy segítséget jelentene, ha a járvány gazdasági 
következményei elleni küzdelemnek a kilakoltatási tilalom is a részévé válhatna.

Ez az eszköz alkalmas a legsúlyosabb anyagi körülmények között élők helyzetének enyhítésére. A 
javaslat nem növeli a költségvetésre nehezedő nyomást és talán a bérbeadóknak sem jelent 
elviselhetetlen terheket. A tapasztalatok szerint jelentős részben maguk sem kívánták tavasszal 
utcára tenni az önhibájukon kívül munka nélkül maradt bérlőiket. Ugyanakkor a Kormány ezzel 
érdemi segítséget nyújtana a rászorulóknak, ami segíthet átvészelni ezt a kritikus, előre be nem 
látható időszakot.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

Elrendelhető-e humanitárius megfontolásokból a kilakoltatási tilalom a megélhetési problémák 
enyhítésére a koronavírus terjedése miatt?


